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J E G Y Z Ő K Ö N Y V  
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága üléséről 
 
Az ülés  

 időpontja: 2019. március 25. 

helye: Csengelei Közös Önkormányzati Hivatal Pusztaszeri Kirendeltsége 

ülésterme 

(6769 Pusztaszer, Kossuth u. 45.) 

minősítése: nyilvános 

jellege: rendes 

sorszáma: 2019/3 

 
Jelen vannak: 
 Sági Mihály elnök 

Kósáné Buknicz Mária tag 

Kovács Andrásné tag 

Máté Gábor polgármester 

dr. Jaksa Tibor aljegyző 

Tóth Mónika jegyzőkönyv-vezető 

Hiányzik: 

- igazoltan: - 

- igazolatlanul: - 

 
Sági Mihály elnök: Megállapítom, hogy a három fős tagságból mindenki jelen van, 
határozatképesek vagyunk, ezennel a bizottsági ülést megkezdjük. Köszöntöm a polgármester 
urat, jegyző urat, illetve a napirendi pont meghívottját. Kérdezem, hogy más napirendi pontra van-
e javaslat? Aki elfogadja a meghívó szerinti napirendi pontokat, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
13/2019.(III.25.)EB. határozat 
 
Tárgy: Napirendi pontok elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága elfogadta az alábbi 
napirendi pontok megtárgyalását: 
 
1.) Pusztaszer Községi Önkormányzat 2019. évi összesített közbeszerzési tervének jóváhagyása 
2.) Bergendóc Szociális Szövetkezet beszámoltatása 
3.) Mezőőr beszámolója 
4.) Önkormányzati tulajdonú lakások bérleti szerződéseinek felülvizsgálata 
5.) Döntés a Kisteleki Térségi Egészségügyi Központ Nonprofit Kft. 2019. évi finanszírozásáról 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
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1. napirendi pont: Pusztaszer Községi Önkormányzat 2019. évi összesített közbeszerzési 
tervének jóváhagyása 
 
Sági Mihály elnök: Első napirendi pont, Pusztaszer Községi Önkormányzat 2019. évi összesített 
közbeszerzési tervének jóváhagyása. Gábor fűzzön hozzá valamit.  
 
Máté Gábor polgármester: Egyelőre nincs közbeszerzés a láthatáron, nem volt mit beleírjunk, 
szerintem nem is lesz az idén.  
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Viszont március 31-ig kötelező erről dönteni.  
 
Sági Mihály elnök: Köszönöm szépen. Elfogadásra javasolj a bizottság a napirendi pontot. Aki 
ezzel egyetért, kérem, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
14/2019.(III.25.)EB. határozat 
 
Tárgy: Pusztaszer Községi Önkormányzat 2019. évi összesített közbeszerzési tervének 

jóváhagyása 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a Pusztaszer 
Községi Önkormányzat 2019. évi összesített közbeszerzési tervét a Képviselő-testületnek 
elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
2. napirendi pont: Bergendóc Szociális Szövetkezet beszámoltatása 
 
Sági Mihály elnök: Második napirendi pontunk a Bergendóc Szociális Szövetkezet beszámoltatása.  
 
Máté Gábor polgármester: Én elküldtem emailbe az anyagot, mert ma reggel 9 óra körül kaptuk 
meg az anyagot. Van egy-egy oldalas beszámoló. Igazából annyira jó, hogy van, de Ildikó itt lesz 
személyesen a testületi ülésen, szeretnénk, ha itt lenne, mert biztosan lesznek kérdések, 
elképzelések. Ő leírta az eddigi tapasztalatait, nekünk is lesz hozzáfűznivaló, de ha személyesen itt 
lesz, akkor tudunk ezzel foglalkozni.  
 
Kovács Andrásné tag: Én azt szeretném megkérdezni, tavaly emlékszem, amikor itt volt a hölgy, 
és valami pályázat volt a láthatáron, ami miatt nekünk nagyon gyorsan el kellett fogadni, hogy ő az 
üzemeltetője annak a Pusztabíró házának, hogy én nem látok írva róla semmit.  
 
Máté Gábor polgármester: Az egy LEADER pályázat volt, ami még folyamatban van, sajnos a 
miénk is még folyamatban van, ugyanazon a vonalon ment és ugyanannyi információja van neki, is 
mint nekünk.  
 
Kovács Andrásné tag: Leírta itt nagyjából, ami történt, nem sok valami történt az Alkotóháznál, 
én nem láttam azóta se, de az hogy két hétig ott lakik valaki ebben az ingatlanban és a végén 
fizetés nélkül, távozik, az a pofátlanságnak a  teteje, meg szerintem ők sem figyeltek oda 
megfelelően.  
 
Sági Mihály elnök: Nem tudjuk megkérdezni majd csak tőle. Elmondom én is a véleményemet, 
először is problémám van jegyző úr, mert ő tájékoztatást ad, de beszámolót kértek. A kettő nem 
egészen ugyanaz, mert ez tényleg egy tájékoztató számok nélkül. Én voltam kint a helyszínen ma, 
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sajnos nem vittem ki szerszámot, mert még mindig kint van, hogy 46 millió forint pályázati pénzt 
fordítottunk arra az ingatlanra. Legalábbis oda van feltéve, de az biztos, hogy nem arra került. A 
meszelés benne van, de hogy megcsinálta vagy sem, azt ő tudja. A két jurta sátor nincs ott. Nem 
tudom, hogy a hölgy hogyan tudja majd megvédeni a mondandóját, én egyelőre azt nem akarom, 
hogy vegyük le napirendi pontról, mert ez nem beszámoló de csak azzal a javaslattal élnék, hogy 
tárgyalja meg a képviselő-testület és majd dönt benne.   
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Én nem értek ennyire sarkos különbséget a kettő között, maga a 
napirendi pontot, amikor a képviselő-testületnek a munkatervét fogadtuk el, ez pótlólag került 
bele, szerintem polgármester úr felvetésére szó szerint így hogy a Bergendóc szociális szövetkezet 
beszámoltatása. Ez alatt mit kellett volna, hogy értsen, mondjuk a Baranyi Ildikó is, milyen 
tartalommal kellett volna, hogy benyújtson egy ilyen irományt, és nem tudom.  
 
Sági Mihály elnök: A bizottság tárgyalásra javasolja. Aki egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
15/2019.(III.25.)EB. határozat 
 
Tárgy: Bergendóc Szociális Szövetkezet beszámoltatása 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a Bergendóc 
Szociális Szövetkezet beszámolóját a Képviselő-testületnek tárgyalásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
3. napirendi pont: Mezőőr beszámolója 
 
Sági Mihály elnök: Harmadik napirendi pont, a mezőőr beszámolója.  
 
Kovács Andrásné tag: Én nem olvastam végig, csak bele-bele olvastam. Mindannyian tudjuk, 
hogy körülbelül ezeket, a feladatokat végzi.  
 
Sági Mihály elnök: Jegyző úrtól kérdezném, hogy lesz-e egyszer rend abban, hogy Pusztaszer 
külterületi útjai rendeződnek? Itt az van benne, hogy külterületi útjaink egy része továbbra sem a 
földhivatali bejegyzéseknek megfelelő helyen van.  
 
Máté Gábor polgármester: Nem lesz. a mi költségvetésünkből ez nem tudjuk megcsinálni, majd 
ha köteleznek rá minket, akkor legyenek szívesek megmondani, hogy miből. Olyan utak vannak 
ahol 20-30 méter eltérések, vannak.  
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Nem a mi feladatunk ezt helyre rakni, nem érzem magunkénak. az 
érdekes, hogy mindig, amikor ebből probléma van, akkor az derül ki, hogy az önkormányzat útja 
nincsen jó helyen, a terület mindig jó helyen van.  
 
Sági Mihály elnök: még egy kérdésem volna a beszámolóhoz. Most hogy kimentem az 
alkotóházhoz és megálltam ott az arborétumnál én kérdezném, hogy nem lehet erdő karban 
tartásra, fákra vagy valamire. Tele van apró cserjével a fák alja, mikor és hogyan lehetne azt 
egyszer teljesen kitakarítani?  
 
Máté Gábor polgármester: Most csináljuk. Az erdős, déli oldalt nem nagyon akarjuk piszkálni, 
azt akarjuk, hogy ott egy természetes erőd alakuljon ki. A parkos részen kétévente szoktunk rajta 
úgy rendesen végig menni. most le van gallyazva, amit bátran télen is meg mertek csinálni mert 
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nyilvánvaló volt hogy száraz most éppen darálják ez lefele. Inkább arról van szó, hogy vannak 
örökzöldek meg különleges fák, amik a különböző környezeti hatások miatt kipusztultak ezeknek a 
pótlásán esetleg el lehetne gondolkodni. mi körülbelül 3 éve csináltunk egy ilyen felmérést, amikor 
a teljes térképet egyedenként felmértük. Újra meg kell ezt tenni, és akkor látjuk, hogy az előző 
eredeti állapothoz képest mik azok, amik elmúltak.  
 
Sági Mihály elnök: Elfogadásra javasolja a bizottság. Aki ezzel egyetért, kérem, kézfelemeléssel 
jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
16/2019.(III.25.)EB. határozat 
 
Tárgy: Mezőőr beszámolója 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a mezőőr 
beszámolóját a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
4. napirendi pont: Önkormányzati tulajdonú lakások bérleti szerződéseinek 
felülvizsgálata 
 
Sági Mihály elnök: Következő napirendi pont, az önkormányzati lakások bérleti szerződéseinek 
felülvizsgálata.  
 
Máté Gábor polgármester: Az ok abból adódott, hogy a lakásaink egyrészt eléggé rossz irányba 
haladnak már, komoly ráfordításra lenne szükség, hogy ezeket maradéktalanul a mai elvárásoknak 
megfelelő állapotba tudjuk hozni. Azért gondoltam, hogy egyrészt nézzük át a szerződést, mert 
volt ez a szén-monoxidmérgezéses eset és ott megfogalmazódtak különböző felelősségek, és 
ezeket tisztázni kell, hogy kinek mi a feladata és meddig terjed a tevékenysége. A bérleti 
szerződéseket felülvizsgálva Tiborral egyrészt nem is voltak teljesen egyformák, bizonyos 
szerződések között voltak jelentősebb különbségek is. Ezeket szerettük volna egységesíteni a 
fölösleges dolgokat kivenni a fontos dolgokat meg nyilvánvalóvá tenni. Ennek formájában még a 
nektek kiküldöttön is igazgattunk Tiborral. ezt el is fogja mondani, hogy ehhez képest mit kellene 
még korrigálni.  
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Amit ma délután még bütyköltünk a 10. pontja a szerződésnek, illetve 
12. pont. egy kis beleírás történt a 12. pont a módosított 12. pontja ennek a szerződés sablonnak 
az lenne, hogy ha a lakásban, lakásberendezésekben, továbbá az épületben az épület központi 
berendezéseiben bérlő vagy a vele együtt lakó személyek magatartása, gondatlan kezelése miatt 
kár keletkezik a bérbe adó bérlőtől a hiba kijavítását vagy a kár megtérítését, követelheti. A 10. 
pontban pedig a szerződő felek megállapodnak, hogy itt fel lennének sorolva a dolgok, hogy melyik 
berendezést kinek kell bütykölni. Ennek a rendszeres, előírt időközönkénti karbantartása, 
felülújítása a bérlőt elfogadott amortizácós időn túli pótlása, cseréje a bérbeadót terheli. A 
felsorolásból a zárójelben foglalt részek pedig azokat kitöröltük, mert annyira nem akartunk 
belemenni. Maga a törvényi szabályozásnak az a logikája, hogy a lakástörvény különbséget tesz 
fogalmi szinten egy épületnek a központi berendezése és a lakásnak a berendezése között. A 
központi berendezés vitán fölül a bérbeadónak, a tulajdonosnak a dolga rendben tartan. A 
berendezéseknél fogalmaz úgy, hogy a festés, burkolás a lakás berendezéseinek a 
karbantartásáról, pótlásáról, cseréjéről a felek megállapodása az irányadó. Megállapodás hiányában 
mondja, azt hogy a karbantartás, felújítás a bérlőé a pótlás, csere, a bérbeadóé. Szerintem ez egy 
méltányolható valami.  
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Kósáné Buknicz Mária tag: Én csak azt szeretném megkérdezni, hogy a második pontnál az 
utolsó mondat hogy hangzik, hogy a felek rögzítik, hogy bérlő a szerződés aláírásakor birtokban 
van. Mit jelent ez?  
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Hát már benne vannak. A testületi ülésen külön-külön módosítanánk 
minden bérleti szerződést, öt darab ilyen bérleti szerződésünk van.  
 
Sági Mihály elnök: A szerződés-sablon szerinti szerződés-módosításokat elfogadásra javasoljuk. 
Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
17/2019.(III.25.)EB. határozat 
 
Tárgy: Önkormányzati tulajdonú lakások bérleti szerződéseinek felülvizsgálata 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága az önkormányzati 
tulajdonú lakások bérleti szerződéseinek módosítását az előterjesztés szerinti szerződés-sablon 
alapján a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 
 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
5. napirendi pont: Döntés a Kisteleki Térségi Egészségügyi Központ Nonprofit Kft. 2019. 
évi finanszírozásáról 
 
Sági Mihály elnök: Ötödik napirendi pont következik.  
 
Máté Gábor polgármester: Erre én reagálnék. Egyrészt kaptunk a Szerapisztól egy új számolást, 
ami megint a lényeget nem tartalmazza, azt hogy mi a helyzet Baks nem fizetésével 
kapcsolatosan. Ugyanis az általuk beadott rendszerbe, amit kérnének tőlünk a 24 órás ügyeleti 
szolgáltatás felosztásánál, nem szerepel Baks. A végösszeg ugyanannyi, mint amennyi a legelején 
is volt 21 324 600 forint és ezt osztja le szépen hat településre. Miközben az alatta lévő 
táblázatban kimutatja, hogy Baksnak ha nem lenne a 24 órás csak a sima ügyelet, akkor az ő 
részesedése az általa kért összegből Baks 1 800 000 forint. Azt gondolom, hogy a minimum 
tisztesség az lenne, hogy a teljes összeget ebből a 11 800 000 forintból Baks vegye ki a részét, és 
utána ezt osszuk szét majd lakosság arányosan. Ebből lett ez a táblázat. Ebben a formában mivel 
továbbra sem kaptunk választ arra, hogyan akarják megoldani az egyébként legnagyobb terhelést 
a szolgálata rovó településnek a nem fizetését, illetve, hogy a tavalyi nem fizetésből keletkező 
hiányt hogyan pótolták, erre szintén nem kaptunk választ. Én azt javaslom ezért, hogy egyelőre 
ezeket, a kérdéseket, ha az önkormányzat jónak tartja, akkor tegyük fel a Szerapisznak és várjuk 
az erre adott válaszokat. Addig nem akartam föltenni, míg a testület esetleg egyéb kérdést meg 
nem fogalmaz esetleg. Ha Baksot kivezetjük a rendszerből, akkor nekünk többlet költségünk 
keletkezik valamilyen szinten, de az nem lehet, hogy Baks egyáltalán ne fizessen. Baks fizesse meg 
a 16 órára szolgáló részt, amit itt ki is számoltak a Zsolték 16 800 000 forint értékben. Ezzel 
kapcsolatban tisztázni kell egyéb jogi formulákat is, hogy egyáltalán a Szerapisz milyen jogcímen 
kap normatív támogatást.  
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Igazából megint megpróbáltam szálára szedni ezt a dolgot. maga a 
járóbeteg szakellátás hogy mi ahhoz hozzájárulunk anyagilag az a mi jóindulatunk az gesztus. Az 
orvosi ügyeleti ellátás megint ketté kell bontani, hogy rendelési időben, amikor itt van a háziorvos 
akkor az a háziorvosnak a dolga ő is lepasszolta ezt a feladatot a Nagy Zsolt féle cégnek és fizet 
érte havi 50 000 forintot. Ott is vannak hiányosságok, hogy némelyik háziorvos ezt nem érzi 
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HATÁROZATOK JEGYZÉKE 
 
Sorszám Tárgy Határidő 

13/2019.(III.25.)EB. határozat Napirendi pontok elfogadása azonnal 
14/2019.(III.25.)EB. határozat Pusztaszer Községi Önkormányzat 2019. évi 

összesített közbeszerzési tervének jóváhagyása 
azonnal 

15/2019.(III.25.)EB. határozat Bergendóc Szociális Szövetkezet beszámoltatása azonnal 
16/2019.(III.25.)EB. határozat Mezőőr beszámolója azonnal 
17/2019.(III.25.)EB. határozat Önkormányzati tulajdonú lakások bérleti 

szerződéseinek felülvizsgálata 
azonnal 

18/2019.(III.25.)EB. határozat Döntés a Kisteleki Térségi Egészségügyi Központ 
Nonprofit Kft. 2019. évi finanszírozásáról 

azonnal 

 






